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۱۸۷۱ ابتلا و ۴۴ فوتی
 آخرین آمار روزانه کرونا در ایران

بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی یک شبانه روز ۱۸۷۱ بیمار جدید مبتلا به کووید 
۱۹ در کشــور شناســایی شــدند و ۴۴ بیمار نیز جان خود را بر اثر ابتلا به این 
بیماری از دست دادند.به گزارش ایسنا، از روز ۷ شهریورماه  تا روز ۸ شهریورماه 
۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، ۱۸۷۱ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشــور شناسایی و ۳۷۳ نفر از آنها بســتری شدند.به این ترتیب 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۲۷ هزار و ۴۹۹ نفر رسید.
متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۴۴ بیمار مبتلا به کووید۱۹ در کشور جان خود 
را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۳ هزار و ۸۲۰ نفر 
رسید.خوشبختانه تا روز ۸ شهریورماه ۷ میلیون ۲۹۲ هزار و ۵۶۶ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده اند.۱۱۰۴ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند.

تا روز ۸ شــهریورماه ۵۳ میلیون و ۷۸۹ هزار و ۱۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشور انجام شده است.همچنین تا روز ۸ شهریورماه ۶۴ میلیون و ۹۸۹ هزار 
و ۳۹۷ نفــردوز اول، ۵۸ میلیون و ۳۶۹ هــزار و ۴۵۲ نفردوز دوم و ۳۰ میلیون 
و ۷۴۸ هزار و ۱۲۲ نفر نیزدوز ســوم و بالاتر واکســن کرونا را در کشور تزریق 
کرده اند.مجموع واکســن های تزریق شده در کشور به ۱۵۴ میلیون و ۱۰۶ هزار 
و ۹۷۱دوز رسید.در یک شــبانه روز ۴۱ هزار و ۴۱۸دوز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شده است.

قرار گرفتن جهاد دانشگاهی در مسیر نوآوری 
برای تبدیل شدن به زیست بوم نخبگان ایرانی

 رئیس جهاددانشــگاهی در مراسم افتتاح نمایشگاه »گزیده ای از دستاوردهای 
شاخص پژوهش، فناوری و نوآوری جهاددانشگاهی« بیان کرد: این نهاد در حال 
حاضر نیز در مسیر نوآوری قرار دارد تا تبدیل به زیست بوم نوآوری برای نخبگان 
ایرانی شــود. به گزارش روابط عمومی جهاددانشــگاهی، نمایشگاه گزیده ای از 
دستاوردهای شاخص پژوهش، فناوری و نوآوری جهاددانشگاهی با حضور دکتر 
روح الله دهقانی فیروزآبادی رییس جهاددانشگاهی و دکتر رحیم ممبینی معاون 
کل و جانشــین رییس ســازمان برنامه و بودجه و معاونان و مدیران ارشد این 
سازمان افتتاح شد.در مراسم افتتاحیه دکتر دهقانی فیروزآبادی، گفت: این نهاد 
در حال حاضر نیز در مسیر نوآوری قرار دارد تا تبدیل به زیست بوم نوآوری برای 
نخبگان ایرانی شود.  وی افزود: افتخار داریم که رییس سازمان برنامه بودجه یکی 
از اعضای اصلی هیات امنای جهاددانشگاهی است و همیشه نقش حمایت کننده 

و تاثیر گذار در پیشبرد اهداف انقلاب و این نهاد انقلابی داشته است.

امضای تفاهم نامه همکاری سازمان فرهنگی هنری و 
اداره کل آموزش و پرورش شهر تهران

ســازمان فرهنگی هنری شــهرداری تهران با اداره کل آموزش و پرورش شهر 
تهران تفاهم نامه همکاری امضا کردند. به گزارش پایگاه خبری تحلیلی فرهنگ 
و هنر، ســازمان فرهنگی هنری شــهرداری تهران با اداره کل آموزش و پرورش 
شهر تهران تفاهم نامه همکاری امضا کردند. موضوع این تفاهم نامه ایجاد تعامل، 
همکاری، مشارکت و بهره گیری از توانمندی ها، امکانات و ظرفیت های نرم افزاری 
و ســخت افزاری طرفین با هدف طراحی و اجــرای برنامه های فرهنگی هنری، 
برنامه های سلامت و ارتقای سبک زندگی شهروندان در چارچوب مأموریت های 
طرفین اســت.  ایجاد تســهیلات از جمله اردوگاه، زائرسرا، وسایل حمل و نقل، 
تامیــن مربی و... جهت برگزاری اردوهای یکروزه ویژه دانش آموزان، مشــارکت 
در اجرای برنامه ها و جشنواره های فرهنگی هنری، فراهم سازی امکان بهره مندی 
طرفین از ظرفیت ها، امکانات و خدمات یکدیگر از جمله زمینه های همکاری این 

تفاهم نامه است.

توسعه زیرساخت های گردشگری
 در اولویت ناحیه کوهستان قرار گرفت

شهردارمنطقه یک گفت: توسعه زیرساخت های گردشگری و آماده سازی فضایی 
اســتاندارد برای حضور شــهروندان در اولویت ناحیه کوهســتان قرار گرفت.به 
گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه یک، حمیدرضا حاجوی در یازدهمین 
نظارت ستادی منطقه از نواحی ده گانه که با حضور معاونان، شهرداران نواحی، 
مدیران و کارشناســان در ناحیه کوهستان برگزار شد ضمن تاکید مطلب فوق 
گفت: دربند یکی از مراکز مهم جذب گردشگران در منطقه یک است بر همین 
اســاس طرح جامع گردشگری دربند و توسعه زیرســاخت های آن با همکاری 
بخش خصوصی و جلب مشــارکت سرمایه گذاران در دســتور کار بررسی قرار 
گرفت.او ســلامت کوهنوردان و امداد رسانی را از مهمترین مقوله های ایمنی در 
مسیرهای کوهنوردی و پناهگاه ها دانست و گفت: استانداردسازی کلیه تاسیسات 
و تجهیزات خدمات رسان در کوهستان باید آغاز شود.حاجوی با اشاره به افزایش 
پایگاه های ناحیه کوهستان در مسیرهای کوهنوردی خاطر نشان کرد: پایگاه های 
ناحیه کوهســتان با هدف نظارت و کنترل مســیرهای کوهنوردی نباید به یک 
پایگاه ســتادی محدود باشد و در مسیرهایی چون توچال، درکه، دربند، دارآباد 
و... پایگاه ها افزایش یابد.او استانداردسازی ورودی مسیرهای کوهنوردی را مورد 
اهمیت دانســت و افزود: ورودی مسیرهای کوهستانی که در حیطه منطقه یک 
قرار دارند و عرصه عمومی محسوب می شوند باید ساماندهی و ایمن سازی شوند 
و در ۵ ورودی اصلی ۵ مســیر کوهستان ســردر مشترک ساخته شود و تامین 

پارکینگ گردشگران نیز در ۵ نقطه کوهستان در دستور کار قرار گیرد.

رونمایی از سامانه جامع اطلاعات و آمار استان تهران
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان تهران از رونمایی سامانه جامع 
اطلاعات و آمار استان تهران همزمان با هفته دولت خبر داد.علاءالدین ازوجی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره سامانه جامع اطلاعات و آمار استان تهران گفت: وجود 
آمار دقیق در تمامی حوزه ها لازمه تصمیم گیری و تصمیم ســازی مسئولان در 
برنامه ریزی کشــور است. بهینه ســازی نظام آماری یکپارچه، جمع آوری آمار 
اســتاندارد، دسترسی آسان و سریع به آمار و جلوگیری از موازی کاری از اهداف 
ایجاد ســامانه جامع آمار و اطلاعات است و این سامانه پاسخگوی نظام آماری و 
برنامه ریزی خواهد بود.وی افزود: در آینده نزدیک، سامانه جامع اطلاعات و آمار 
در اختیار همگان خواهد بود تا اطلاعات آن در حوزه های کارشناسی و پژوهشی 

مورد بهره برداری قرار گیرد.

اعطای تسهیلات ۱۰۰۰ میلیارد ریالی 
به زوج های دانشجوی دارای فرزند

توافق نامه جوانی جمعیت ویژه زوج های دانشــگاهی، بین بنیاد ۱۵ خرداد ستاد 
اجرایی فرمــان حضرت امام )ره( و معاونت فرهنگی نهاد نمایندگی مقام معظم 
رهبری در دانشگاه ها به امضا رســید.به گزارش روابط عمومی بنیاد ۱۵ خرداد، 
حمیدرضــا علیان زادگان با بیان اینکه در فــاز اول این طرح ملی، پنج هزار زوج 
دانشگاهی مشمول حمایت هستند اضافه کرد: برنامه ریزی ما به گونه ای است که 
با همکاری شــرکای اجتماعی و خیرین عزیز، این آمار در آینده تا ۴۰ هزار زوج 
افزایش یابد. مدیر عامل بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( با 
اشاره به اعتبار ۱۰۰۰ میلیارد ریالی این مرحله از طرح، به بیان جزئیات حمایت 
از زوج های دانشجو پرداخت و گفت: اعطای تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ ۱۵۰ 
میلیون ریال به زوج های دانشــگاهی با اولویت دارای فرزند سوم به بعد، اهدای 
کارت هدیه به مادر، افتتاح دفترچه حســاب پس انداز بلندمدت به نام فرزند به 
مبلغ ۲۰ میلیون ریال و اهداي بســته »لبخند مادری« به زوج هاي دانشــجو با 
شرایط مندرج در توافق نامه برای متولدین ۱۴۰۱ به بعد، از جمله مفاد طرح ملی 
»ایرانِ جوان« است.مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد با بیان تهدیدهای پیری جمعیت 
اظهار داشت: همه مردم ایران به ایرانِ جوان و جوانیِ ایران می اندیشند و ما برای 
داشتن کشــوری آباد و سرآمد در دنیا، به یک نسل مسئولیت پذیر و با استعداد 
و مجهز به علم روز نیازمندیم و در این زمینه، زوج های جوان دانشــگاهی برای 
تربیت چنین نسلی به یقین شایستگی دارند.علیان زادگان در ادامه به کارویژه های 
بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( در حوزه جمعیت اشاره 
کرد و گفت: طرح ملی ایرانِ جوان، طرح ملی لبخند مادری، طرح ملی حمایت 
از چند قلوها )ســه قلو و بیشــتر(، رویداد ملی طراحی برای کودک، راه اندازی 
باشگاه های مثبت پنج، طراحی پلتفرم مادر و کودک، برگزاری رویدادهای روایت 
محور جمعیت )تد( و رویدادهای حل مساله جمعیت، جشنواره سینماجمعیت، 
مشارکت در تولید یک سریال پرمخاطب برای پخش از تلویزیون و نمایشگاه ملی 

جمعیت از جمله این اقدامات است.

اخبار کوتاه
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشور اعلام کرد

مشکل حل نشده افزایش حقوق بازنشستگان 

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور  خبر داد

اعطای فرزندخواندگی دختران بالای ۷ سال به دختران مجرد

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

کاهش ۸۰ تا ۹۰ درصدی قیمت داروهای خاص و صعب العلاج با اجرای طرح دارویاری

دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر:
۲۰ درصد جمع آوری شدگان به عنوان معتاد متجاهر، شرایط حضور در اردوگاه ها را ندارند

بلاتکلیفی ۵۰۰۰ هکتار از اراضی پایتخت به دلیل ضوابط محدودکننده شهرسازی

آخرین وضعیت ذخایر خونی در کشور 

 اهدای خون بانوان، پایین تر از کشورهای توسعه یافته

تولید کیت های تشخیص آبله میمونی در کشور

 هنوز الزامی برای تزریق واکسن آبله نیست

اســکندری گفت: دولت مدافع افزایش حقوق بازنشستگان 
اســت، اما این بار هم مشــکل تامین منابــع وجود دارد.
محمد اسکندری، مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشور در 
خصوص عملکرد یکســاله این صندوق گفت: توجه ویژه به 
نشاط بازنشستگان منجر به برگزاری جشنواره ای ویژه آنان 
شــد. خانه امید که مقر فعالیت های فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی بازنشستگان اســت، دوباره فعال تر می شود.وی در 
خصوص افزایش ۱۵ درصدی حقوق بازنشســتگان وزارت 
بهداشــت بیان کرد: در ۱۵ تیــر ۱۴۰۰ وقتی دولت تغییر 
کرد، با طرح این مســئله باری برای دولت سیزدهم به جا 
گذاشتند در حالی که یک ریال بودجه هم برای اجرای این 
طرح در نظر گرفته نشده بود. سازمان برنامه و بودجه تامین 
مالــی این طرح را انجام نداده بــود و تا همین الان منتظر 

تامین منابع هستیم.
مدیر عامل صندوق بازنشستگی کشور درباره افزایش حقوق 
۳۸ درصدی برای بازنشســتگان ســازمان رفاه اجتماعی 
گفــت: مصوبه افزایش حقوق در مجموع ۱۰ درصد اســت 

که در جلســات هم دنبال می شود و خود دولت مدافع این 
افزایش است، اما در این مورد هم مشکل تامین منابع وجود 
دارد.وی با اشــاره به وام بازنشسته ها افزود: تسهیلات ۱۵ 
میلیون تومانی صندوق بدون ضامن و تنها از طریق ثبت نام 
اینترنتی به بازنشستگان تعلق می گیرد. یک وام ۲۵ میلیون 
تومانی ویژه ازدواج فرزندان است و ۶ میلیون تومان هم وام 
پایان نامه است که اقساط این وام ها از حقوق بازنشستگان 

کسر می شود.
همچنیــن به گفته این مدیر عامل مصوب شــده که تمام 
خدمات رفاهی ســازمان ها به بازنشستگان آن سازمان هم 
اختصاص یابد.اسکندری در پاسخ به شکایت ها از بیمه آتیه 
ســازان گفت: بیمه آتیه ســازان کارگذار ارزیابی خسارت 
اســت؛ بیمه های تکمیلی کمتر از ۵۰۰ هزار تومان هم در 
یک هفته پرداخت می شــود و ادعا درباره پرداخت های ۶ 
ماهه درست نیســت.وی در پایان یادآوری کرد: مطالبات 
صندوق بازنشستگی کشور از دولت ۳۰ هزار میلیارد تومان 

است.

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور با 
بیان اینکه اولویت نخست سازمان بهزیستی برای واگذاری 
کودکان به عنــوان »فرزندخوانده« بــا خانواده های بدون 
فرزند اســت، گفــت: زنان مجرد در اولویــت دوم پذیرش 
فرزندخواندگی هســتند که می توانند نگهــداری فرزندانِ 
دختر فاقد سرپرســت موثر تحت پوشــش بهزیستی را بر 
عهده بگیرند.سعید بابایی در گفت وگو با ایسنا، درخصوص 
زنان مجــرد متقاضی فرزندخوانده بیــان کرد: زنان مجرد 
اولویت دوم فرزندخواندگی هستند که می توانند نگهداری 

فرزندانِ دختر فاقد سرپرســت موثر تحت پوشش سازمان 
بهزیستی را بر عهده بگیرند. البته با توجه به این که اولویت 
نخست بهزیستی با خانواده های بدون فرزند است، معمولا 
کودکان دختر با ســن بالای ۷ ســال، تحت سرپرســتی 
بانوان مجرد قرار می گیرند. مسیر پذیرش کودکان نیازمند 
پیگیری درمان در کلیه ســنین نیز برای این بانوان گشوده 
است و در طول سال های اخیر چندین مورد از پذیرش این 

کودکان در استان های مختلف ثبت شده است.
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور 

با بیان اینکه بعد از ثبت درخواســت، ســازمان بهزیستی 
وضعیت اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی و آمادگی متقاضیان 
را برای سرپرستی از کودکان تحت پوشش را بررسی خواهد 
کرد، گفت: در این بررسی، شرایط سنی، تحصیلی، درآمد، 
سلامت جســمی و روانی و تناســب کودک موردتقاضا با 
خانواده ها ارزیابی خواهد شد و بهزیستی نظر خود را جهت 
صدور حکم به دادگاه اعلام می کند.وی با بیان اینکه تعداد 
متقاضیان فرزندپذیری بسیار بالا است، گفت: برای سرعت 
در تحویل کودک، متقاضیان می توانند کودک با سن بالای 

پنج ســال یا کودکان دارای معلولیــت یا نیازمند پیگیری 
درمان را نیز بپذیرند.

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور 
با بیان اینکه در تحویل کــودک همواره اولویت با زوجین 
فاقد فرزند است، یادآور شــد:  کودک تحویلی باید از نظر 
شرایط سنی با متقاضیان تناسب داشته باشد. به طور مثال 
متقاضیان ۳۰ الی ۴۴ ســاله می تواننــد متقاضی کودکان 
کمتر از پنج ســال باشند مگر اینکه متقاضی کودک دارای 

معلولیت یا نیازمند پیگیری درمان باشند.

رئیس ســازمان غــذا و دارو با بیان اینکه بــا اجرای طرح 
دارویاری هیچ دارویی نسبت به قبل برای مردم گران نشده 
است، گفت: با اجرای این طرح ممکن است برای بعضی از 
بیماری ها هزینه کمتری توسط مردم پرداخت شود که در 
داروی بیمــاران خاص و صعب العلاج تا ۸۰ الی ۹۰ درصد 
کاهش قیمت داریم.به گزارش ایســنا، دکتر بهرام دارایی 
با اشــاره به اجرای طرح دارویاری گفــت: این طرح با این 
هدف انجام می شــود که یارانه دارو را در جای درســت به 
کار بگیریــم. قبلا یارانه به تامین کننــده و واردکننده و یا 
تولیدکننده داده می شــد تا مواد اولیه را با نرخ ارز دولتی 

یا همان ترجیحی وارد کند و در ســطح بیمارســتان ها و 
داروخانه ها توزیع می شــد که مردم داروی ارزان را تحویل 
بگیرند.وی سیاست پیشــین یعنی اعطای یارانه به تامین 
کننده و تولیدکننده را غلط دانســت و تصریح کرد: در آن 
سیاســت شــاهد هدر رفت منابع بودیم که ناشی از سوء 
استفاده یا قاچاق معکوس بود. در سیاست سابق از هر ۱۰ 
تومانی که به یک واحد کالا دارو اختصاص می دادیم، بخش 
زیادی از آن مورد ســوء استفاده قرار می گرفت و یا دارو از 

کشور خارج می شد.
معاون وزیر بهداشت به دیگر چالش های سیاست اعطای ارز 

ترجیحی در حوزه دارو اشاره و بیان کرد: اعطای ارز ترجیحی 
پروســه خاصی داشت و باید در مجلس مصوب می شد که 
این مسئله سبب می شد گاها ارز مورد نیاز به موقع تامین 
نشود. این مسئله باعث وقفه در تامین کننده و کمبود دارو 
می شــد.وی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، با 
اعلام اینکه برای اجرای طرح دارویار، زیرســاخت های لازم 
از جمله بیمه ها و ســامانه های الکترونیکی را آماده کردیم، 
اظهار کرد: با اجرای این طرح، هیچ دارویی نســبت به قبل 
برای مردم گران نشــده اســت. با اجرای این طرح ممکن 
اســت برای بعضی از بیماری ها هزینه کمتری توسط مردم 

پرداخت شــود که در داروی بیماران خاص و صعب العلاج 
تا ۸۰ الی ۹۰ درصد کاهش قیمت داریم.رئیس ســازمان 
غذا و دارو از سیســتم نظارتی واحــد و یکپارچه بر قیمت 
گذاری دارو در کشــور گفت و ابراز کرد: این سیستم واحد 
و در وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو انجام می شود. با 
توجه به اینکه تمام داروخانه های بیمارســتان ها متصل به 
این سامانه ها هستند و فاکتور صادر می کنند، اساسا قیمت 
دســتی و یا دل بخواهی وجود نــدارد؛ در حقیقت چه در 
تهران و چه در جزیره ابوموسی قیمت دارو فرقی ندارد زیرا 

کد رهگیری و اصالت سنجی داریم.

دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر با بیان اینکه افغانستان به 
یکی از کانون های اصلی تولید مت آمفتامین ها تبدیل شده 
است، گفت: مقابله با موادمخدر کماکان و با همان شدت از 
نقطه صفر مرزی گرفته تا عمق شهرها ادامه دارد.به گزارش 
ایلنا، اســکندر مؤمنی در سفر به اســتان فارس در جلسه 
شورای هماهنگی مبارزه با موادمخدر این استان شرکت کرد 
و گفت: ستاد مبارزه با موادمخدر چهار حوزه مقابله، درمان، 
پیشگیری و توانمندسازی را پیگیری می کند.وی افزود: در 
طول بعد از پیروزی انقلاب اسلامی اقدامات بسیار خوبی در 
حوزه مقابله با عرضه انجام شــد که اگر این اقدامات نبود، 
الآن شــرایطمان به مراتب بدتر بود.دبیرکل ستاد بیان کرد: 
مقابلــه با موادمخدر کماکان با همان شــدت از نقطه صفر 
مــرزی گرفته تا عمق شــهرها ادامــه دارد.مؤمنی با بیان 
اینکه بیش از ۹۰ درصد تریاک جهان در افغانســتان تولید 
می شود، گفت: این کشور به یکی از کانون های اصلی تولید 

مت آمفتامین ها ـ شیشــه- تبدیل شده است و ما نیز باید 
تلاش خودمان را در حوزه مقابله به کار ببندیم که آســیب 
کمتری متوجه کشور شود. مؤمنی افزود: یکی از اولویت های 
اصلی ستاد، توجه به حوزه درمان است و تاکنون مطالعات و 
آسیب شناسی های زیادی در این بخش صوت گرفته است.

وی ادامه داد: براساس بررسی های انجام شده، میزان مصرف 
داروهایی مانند متادون به عنوان یک داروی نگهدارنده، ۲۰ 
درصد است؛ اما در کشور ما این عادت ایجاد شده که بیشتر 
از داروهای نگهدارنده برای درمان اعتیاد اســتفاده شود تا 
داروهایی که بیشتر جنبه درمانی دارند.دبیرکل ستاد گفت: 
از حــوزه درمان این انتظار را داریم کــه این رویه را تغییر 
داده و مانند ســایر کشــورها از شــیوه های درمانی جدید 
اســتفاده شــود، در این حوزه همکاری های خوبی با وزارت 
بهداشت انجام شده و اعتبارات خوبی هم تخصیص یافته که 
امیدواریم شــاهد اقدامات مطلوب تری باشیم.مومنی اظهار 

کرد: طرح یاریگران زندگی از جمله طرح های موفق در حوزه 
پیشگیری از اعتیاد است که با اولویت آموزش و پرورش در 
حال اجراست و بخش قابل توجهی از دانش آموزان، والدین و 
مربیان مدارس تحت آموزش های این طرح قرار گرفته اند.وی 
همچنین با اشاره به افزایش ۴۰ درصدی ضربه به بنیان های 
اقتصادی قاچاقچیان در کشور گفت: در یک سال گذشته با 
شناسایی شــریان های اقتصادی قاچاقچیان حدود ۱۹ هزار 
میلیارد تومان ضربه به بنیان های اقتصادی آن ها وارد شــد 
که نسبت به سال گذشته با افزایش ۴۰ درصدی همراه بود.
دبیرکل ستاد همچنین در خصوص پیشنهاد استاندار فارس 
مبنی بر تشــکیل کمیته ســه نفره غربالگری ورودی های 
اردوگاه ماده ۱۶ گفت: از این پیشــنهاد حمایت می کنیم، 
زیرا معتقدیم که حدود ۱۵ تا ۲۰ درصد کســانی که تحت 
عنوان معتاد متجاهر در این مراکز نگهداری می شوند، شرایط 
حضور در اردوگاه ها را ندارند.به گزارش روابط عمومی ستاد 

مبارزه با موادمخدر؛ وی بیان کرد: این افراد ممکن اســت 
معتاد باشند اما معتاد متجاهر نیستند یا کارتن خواب و زباله 
گرد هســتند که به عنوان معتاد جمع آوری شــده اند و یا 
از اتباع سایر کشــورها باشند که بایستی طبق ضوابط و به 
گونه ای دیگر ساماندهی شوند.اســتاندار فارس نیز در این 
نشست از تجهیز و راه اندازی اردوگاه شماره ۳ برای نگهداری 
معتادان متجاهــر در آینده نزدیک خبــر داد و گفت: این 
اردوگاه با تخصیص اعتبار از منابع ملی و استانی و با هدف 
ساماندهی معتادان متجاهر استان تا آذر ماه راه اندازی خواهد 
شد.ایمانیه اقدامات پیشگیرانه، درمانی، توانمندسازی افراد 
گرفتار در دام اعتیــاد و خانواده های آن ها را از اولویت های 
استان برشمرد و گفت: در این نشست از سوی دبیرکل ستاد 
مبارزه با موادمخدر کشــور یک میلیارد تومان به طرح های 
پژوهشی کمیته علمی شــورای مبارزه با موادمخدر استان 

فارس اختصاص یافت.

سرپرســت ســازمان نوســازی شــهر تهران از تهیه طرح 
بازآفرینــی برای ۲۵۰۰ هکتــار از ۵ هزار هکتــار اراضی 
بلاتکلیف و املاک فریز شده در پایتخت خبر داد.به گزارش 
ایســنا، مهدی هدایت با بیان اینکه ۵ هزار هکتار از املاک 
واقع در شــهر تهران به علت اعمال ضوابط محدود کننده 
شهرســازی، در بلاتکلیفی به ســر می برند و فاقد امکان 
ســاخت و ساز، نوسازی و ســرمایه گذاری هستند، عنوان 
کرد: عمده این اراضــی در مناطق ۱۵، ۱۸، ۱۹، ۲۰ و ۲۱ 
واقع شــده اند. بافت های فرســوده واقع در مناطق مرکزی 
و جنوبی شــهر نیز به دلیل محدودیت های ســاخت و ساز 
ایجاد شده از ســال ۱۳۹۸ دچار رکود مضاعف شده اند.وی 

یادآور شد: شهرداری تهران به منظور حل این معضل و رفع 
محدودیت ها در بافت های فرســوده با اصلاح بند ۱۵ طرح 
تفصیلی، شرایط مساعدی را برای رونق نوسازی ایجاد کرده 
است. برای احیا و بازتوســعه اراضی و عرصه های ناکارآمد 
نیز برای حــدود ۲۵۰۰ هکتار از این محدوده ها، طرح های 
بازآفرینی تهیه کــرده که با تصویب آنهــا، املاک مذکور 
امکان نوسازی و توسعه پیدا خواهند کرد.سرپرست سازمان 
نوســازی شهر تهران با اشــاره به اینکه ۵۳۷ هکتار از این 
اراضی در محدوده خیابان فدائیان اسلام در مناطق ۱۵، ۱۶ 
و ۲۰ قرار گرفته اند، از تهیه طرح بازآفرینی این محدوده و 
تبدیل آن به پهنه فعالیت، سکونت و خدمات خبر داد و ابراز 

امیدواری کرد که با اجرایی شدن این طرح، اتفاقات مثبتی 
در جهت ارتقاء کیفیت زندگی برای شهروندان ساکن در این 
محدوده رقم بخورد. هدایت متذکر شد: طرح بازآفرینی برای 
سایر اراضی بلاتکلیف و املاک فریز شده از جمله کوره های 
آجرپزی، شن چاله ها و اراضی وقفی به مساحت ۷۵۸ هکتار 
در منطقه ۱۹، اراضی مزروعی و بلااســتفاده منطقه ۱۸ به 
مساحت ۸۴۱ هکتار، محلات کن، فرحزاد و محلات تاریخی 
منطقه ۱۲ و همچنین اراضی و پادگان های نظامی دوشان 
تپه  به مســاحت ۲۲۵ هکتار، پادگان جی به مساحت ۶۸ 
هکتار و پادگان کوهک به مســاحت ۱۳۰ هکتار تهیه شده 
اســت که پس از تصویب امکان ســاخت و ساز، توسعه و 

نوســازی در محدوده های مذکور فراهم می شود.سرپرست 
سازمان نوسازی شهر تهران از مرتفع کردن محدودیت های 
ساخت برای بقیه محدوده ها که شامل حدود ۱۱۰۰۰ پلاک 
هستند با اجرایی کردن طرح TDR )حق توسعه( و تبدیل 
۳ طبقه ها به ۴ طبقه خبر داد. موضوعی که براساس آن بر 
محدودیت های ناشی از قرارگیری در حرائم بافت تاریخی، 
عناصر طبیعی و ... فائق خواهیم آمد.بنا براعلام سایت شهر، 
هدایت ابراز امیدواری کرد که ۵ هزار هکتار املاک بلاتکلیف 
تهران تا پایان سال جاری تعیین تکلیف شود تا شهروندان 
بتوانند نسبت به نوســازی و بازتوسعه املاک خود در این 

محدوده ها اقدام کنند.

ســخنگوی سازمان انتقال خون ایران گفت: شاخص اهدای 
خون در کشــور در ۵ ماهه اول سال جاری نسبت به مدت 
مشابه در سال ۱۴۰۰ حدود ۱۲.۸ درصد رشد داشته است.

دکتر عباس صداقت در گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت 
خــون و فرآورده های خون در ۵ ماه ابتدایی ســال ۱۴۰۱، 
گفــت: در ۵ ماهه اول ســال جاری حــدود یک میلیون و 
۱۸۴ هزار نفر به مراکز و کلینیک های اهدای سراسر کشور 
مراجعه کرده اند که از این تعداد، حدود ۹۷۵ هزار نفر موفق 
به اهدای خون شــده اند. خوشبختانه با احساس مسؤولیت 
هموطنان شریف و نوع دوست و اهداکنندگان همیشه همراه 
سازمان انتقال خون ایران، شاخص اهدای خون در ۵ ماهه 
اول سال جاری نسبت به مدت مشابه در سال ۱۴۰۰ حدود 
۱۲.۸ درصد رشد داشته است.وی افزود: استان های خراسان 
شمالی، کردســتان و همدان به ترتیب با ۳۵.۷ درصد، ۳۳ 

درصد و ۲۹ درصد بیشــترین رشد شاخص اهدای خون را 
نســبت به سایر استان های کشــور در ۵ ماهه ابتدای سال 
جاری نســبت به همین بازه زمانی در سال گذشته، به خود 
اختصاص داده اند. همچنین با همراهی هموطنان عزیزمان 
در استان تهران نیز شاهد ۲۱.۵ درصد رشد شاخص اهدای 
خون در ۵ ماه اول سال جاری نسبت به مدت مشابه در سال 
گذشــته بودیم.صداقت ادامه داد: سازمان انتقال خون در ۵ 
ماه ابتدای سال جاری، حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار واحد 
انواع محصولات خون سالم با بالاترین استانداردهای تضمین 
کیفیت، جهت پاســخ به نیاز مراکز درمانی کشــور تولید 
کرده اســت. سخنگوی سازمان انتقال خون ایران همچنین 

گفت: طبق گزارش شــبکه ملی خونرسانی کشور، متوسط 
موجودی ذخایر خون و فرآورده های خون کشــور در هفته 
جاری، ۱۰.۲ روز و ذخایر اســتان تهران ۱۴.۵ روز برآورده 
شــده که بالاترین رقم در طی سال های گذشته بوده است.
وی ادامه داد: همچنین شــاخص اهدای مستمر و باسابقه 
که از شاخص های بســیار مهم در عرصه های بین الملل و 
ملی محســوب می شــود و یکی از مؤلفه های تأثیرگذار در 
شــاخص ضریب سلامتی خون محســوب می شود، در ۵ 
ماهه ابتدای سال جاری حدود ۸۵ درصد برآورد شده است. 
صداقت گفت: شــاخص اهدای خون بانوان در کشور در ۵ 
ماهه نخست ســال جاری همچنان به صورت چشمگیری 

کمتر از متوسط کشورهای توسعه یافته و تقریبأ حدود ۴.۴ 
درصد برآورد می شــود. بانوان در استان لرستان در ۵ ماهه 
نخست سال جاری بیشترین مشارکت را در امر اهدای خون 
در بین دیگر استان های کشور با ۹ درصد مشارکت داشته اند.  
پس از اســتان لرستان، سهم اهدای خون بانوان استان های 
کردســتان و خراسان شــمالی در طی ۵ ماهه ابتدای سال 
جاری بیشتر از سایر اســتان های کشور برآورد می شود که 
به ترتیب حدود ۸.۹۶ درصد و ۷.۷۴ درصد بوده اســت.وی 
افــزود: در ۵ ماه اول ســال جاری حــدود ۱۵۱ هزار نفر از 
اهداکنندگان خون، اهداکننده بار اول بوده اند که حدود ۱۶ 
درصد از کل موارد اهدای خون را در طی این مدت شــامل 
می شــوند. اهداکنندگانی که در طی ۱۲ ماه، سابقه اهدای 
موفق خون را ۲ بار یا بیشتر ثبت کنند به عنوان اهداکننده 

مستمر محسوب می شوند.

دانشــیار ویروس شناســی و عضو هیات علمی انســتیتو 
پاســتور ایران، با بیان اینکه قطعــا جهش هایی در ویروس 
آبله میمونی به وجود آمده اما شــرایط به گونه ای نبوده که 
رفتار ویروس خطرناک تر شــده باشد، گفت: درحال حاضر 
کیت های تشخیصی آبله میمونی در کشور ساخته می شود 

و واردتی در این زمینه نداریم.
دکتر مصطفی صالحی وزیری در گفت وگو با ایسنا، درباره 
روند شــیوع آبله میمونی، گفت: فکــر نمی کنیم پاندمی 
از این بیماری مشــابه آنچه که با کرونــا اتفاق افتاد را در 
دنیا تجربه کنیم. از ماه مــی ۲۰۲۲ که موارد ابتلا به آبله 
میمونی در کشــورهای جهان گزارش شده است، علی رغم 
تعداد بالای ابتلا، تعداد مرگ و میر اندک و انگشت شماری 
) حدود ۰.۰۳ درصد تاکنون( در دنیا داشــته ایم. از سوی 
دیگر ســرعت انتشــار آبله میمونی به اندازه کرونا نیست، 

زیرا ماهیت آن به گونه ای نیســت کــه به راحتی از طریق 
تنفس منتقل شــود. اگرچه افراد در تماس طولانی مدت 
هم در معرض خطر انتقال تنفسی ویروس هستند. در کل 
بر اساس اطلاعات چند ماه گذشته نمی توان به این نتیجه 
رســید که قرار است دچار چالش بهداشتی با آبله میمونی، 

مشابه چالش های کووید۱۹ شویم.
او بــا تاکیــد بر اینکه به هیــچ عنوان نبایــد ویروس ها را 
دست کم گرفت، تصریح کرد: یکی از درس های بزرگی که 
از کرونــا گرفتیم این بود که هیچــگاه عوامل عفونی بویژه 
ویروس ها را دست  کم نگیریم. باید تمام تلاشمان را انجام 
دهیم تا بهترین عملکرد را در مقابله با عوامل عفونی داشته 

باشیم.وی در پاسخ به این سوال که آیا طی چندماه گذشته 
که هشــدارها در خصوص آبله میمونی افزایش یافت، این 
ویروس جهش خطرناکی داشــته است یا خیر؟، بیان کرد: 
قطعا جهش هایی در ویروس به وجود آمده است اما شرایط 
به گونه ای نبوده که رفتار ویروس خطرناک تر شــده باشد.

او درباره روند بررســی نمونه های مشکوک آبله میمونی در 
کشور و نحوه همکاری انستیتو پاستور در این زمینه، گفت: 
از خردادماه کیت تشــخیصی بیماری در انســتیتو پاستور 
طراحی و سپس بین شبکه آزمایشگاهی در ۱۴ آزمایشگاه 
منتخب در مناطق جغرافیایی مختلف توزیع شد. نمونه ها 
به این آزمایشگاه ارجاع می شود و این مراکز موارد مشکوک 

آزمایشــگاهی را برای انستیتو پاســتور ارسال می کنند تا 
تست های تکمیلی را انجام دهیم و در نهایت نتیجه مشخص 
به اطلاع وزارت بهداشت می رسد. درحال حاضر کیت های 
تشخیصی آبله میمونی در کشور ساخته می شود و واردتی 
در این زمینه نداریم.این ویروس شناس درباره واکسن آبله 
میمونی، توضیح داد: واکسنی که علیه آبله میمونی استفاده 
می شــود همان واکســن هایی اســت که علیه آبله انسانی 
طراحی می شده؛ قبلا در ایران هم واکسن های آبله انسانی 
تولید می شــد، اما به دلیل ریشه کن شدن بیماری، ساخت 
واکسن متوقف شد. راه اندازی مجدد خط تولید این واکسن 
در کشور ممکن اســت زیرا این زیرساخت وجود دارد، اما 
باید بدانیم اصلا الزامی به تزریق واکسن آبله میمونی برای 
همه افراد وجود ندارد و تنها شاید لازم باشد گروهی خاص 

این واکسن را تزریق کنند.


